## **NOMURA**



Richard C. Koo Chief Economist Nomura Research Institute

## 辜朝明

野村综合研究所首席经济学家

Mr. Richard C. Koo is the Chief Economist of Nomura Research Institute, with responsibilities to provide independent economic and market analysis to Nomura Securities, the leading securities house in Japan, and its clients. Before joining Nomura in 1984, Mr. Koo, a US citizen, was an economist with the Federal Reserve Bank of New York (1981-84). Prior to that, he was a Doctoral Fellow of the Board of Governors of the Federal Reserve System (1979-81). In addition to conducting financial market research, he has also advised several Japanese prime ministers on how best to deal with Japan's economic and banking problems.

In addition to being one of the first non-Japanese to participate in the making of Japan's 5-year economic plan, he was also the only non-Japanese member of the Defense Strategy Study Conference of the Japan Ministry of Defense for 1999-2011. Currently he is serving as a Senior Advisor to Center for Strategic and International Studies (Washington D.C.). He is also an Advisory Board Member of Institute for New Economic Thinking (N.Y.C.), and a regular contributor to Economics by Invitation, The Economist (http://www.economist.com/economics).

Author of many books on Japanese economy, his latest book "The Holy Grail of Macroeconomics - Lessons from Japan's Great Recession" (John Wiley & Sons, 2008) has been translated into and sold in four different languages.

Mr. Koo holds BAs in Political Science and Economics from the University of California at Berkeley (1976), and MA in Economics from the Johns Hopkins University (1979). From 1998 to 2010, Mr. Koo was a visiting professor at Waseda University in Tokyo.

In financial circles, Mr. Koo was ranked 1st among over 100 economists covering Japan in the Nikkei Financial Ranking for 1995, 1996 and 1997, and by the Institutional Investor magazine for 1998. He was also ranked 1st by Nikkei Newsletter on Bond and Money for 1998, 1999 and 2000. He was awarded the Abramson Award by the National Association for Business Economics (Washington D.C.) for the year 2001. Mr. Koo, a native of Kobe, Japan, is married with two children.

辜朝明先生现任野村综合研究所首席经济学家,负责向日本最大的证券公司─野村证券及其客户提供独立的经济和市场分析。辜朝明为美国籍,1984年加入野村,在此之前,他曾在纽约联储银行担任经济学家(1981-1984年)。加入美联储之前,曾供职於美国联邦储备委员会,担任博士研究员(1979-1981年)。除了从事金融市场的研究外,他还曾为日本多届首相出谋划策,应对日本经济和银行业所面临的问题。

## **NOMURA**

辜朝明先生不仅是第一批参与制定日本五年经济计画的非日籍人士之一,也是日本防卫省防御策略研究会议 唯一非日籍成员。

辜朝明先生出版了众多有关日本经济的着作,最新的着作《大衰退—如何在金融危机中幸存和发展》已经被翻译成四种语言发行。

辜朝明先生拥有加州大学柏克莱分校授予的政治学和经济学学士学位(1976 年)、霍普金斯大学经济学硕士学位(1979 年)。1998 年至 2010 年间,他一直担任日本东京的早稻田大学客座教授。

辜朝明先生连续近 10 年被日本资本和金融市场人士选为最受信赖的经济学家之一。1995 至 1997 年,辜朝明先生在日经新闻举办的日本 100 位经济学家排名中连续三年位列第一。1998 年,他在《机构投资者》杂志的日本经济学家评选中荣膺榜首。1998 年至 2000 年,他摘得日经要闻举办的债券和货币研究评选第一名。2001 年,辜朝明先生被全美商业经济协会授予"布拉姆森"奖。

他出生於日本神户, 已婚并育有两名子女。